
Referat af bestyrelsesmøde i Tisvilde Kystsikringslag vest for Holløse 

Søndag d.19.11.2017 hos Kjeld Birch 

Til stede: Kjeld Birch (KB), Eva Brobjerg (EB), Peter Helm (PH), Nicolai Mallet (NM), Jens Kirkegaard 

(JK) og Agnes Witzke (AW) 

 

Dagsorden  

1        Sidste referat  

2        Anlæggets status lige nu - JK 

3        Status aktuel økonomi - AW 

4        Renovering af vestlige ende efterår 2018 

a.      Status tilbud - JK 

b.      Tilladelser, proces, projekt 

5        Hjemmeside – EB 

6        Sandfordring, kommunerne, lagene, Samvirket – status 

7        Evt. 

 

Ad 1.  

Godkendes. 

 
Ad 2. 
JK inspicerer anlægget når der har været højvande, bl.a. d.31.10.17, og tager løbende fotos.  
Det giver en vældig god dokumentation. 
Efter Ingolf (30.10.17) var der udskæringer de samme steder som efter Urd, men knap så 
omfattende. Der er ikke sket egentlige skader på skræntfodssikringen. Strandplanet er sænket ½ m – 
sandet er blevet trukket ud mellem bølgebryderne, men skylles tilbage ved vestlig vind. Der er en 
mindre sænkning lidt øst for den del af anlægget der skal renoveres. Ligesom der er gnavet af 
skrænten over glaciset (KB har sendt yderligere fotos 20.11.17). Dette skal med i den kommende 
renovering. I den østlige ende er bølgebryderne tættere på skræntfodssikringen (ca. 30 m) end i den 
vestlige ende (ca. 40 m), hvilket medfører at erosion mellem bølgebryderne kommer længere ind 
mod skrænten. Ved vestlig vind vil sandet her forsvinde først, men tilføres siden. Der er ikke sket 
skade på skræntfoden. 
 
Ad 3. 
AW gennemgik økonomien. DD har vi et indestående på 590.984 kr.  
I april og oktober 2018 indsættes partsbidrag på 217.000 kr. – i alt 434.000 kr.  
I efteråret 2018 står der ca. 1.025.000 kr. Godt 3000 kr. skal fraregnes til generalforsamlingen 2018. 
 
Ad 4 a + b. 
JK: har ikke lavet det egentlige udbud endnu på renovering af vestlige ende, men har kontaktet VG, 
der var med i det oprindelige overslag fra 2009 og opdateret til 2015. JK har ikke taget kontakt til 
Zøllner da de ikke var med det oprindelige overslag. VG´s overslag efterår 2018 er på godt 1 mio. 
kr. Stenpriserne er stort set uændrede ift. 2015.  
Der ligger en del store sten på kysten som skal omlægges. 
Oprindelig var der regnet med renovering af 200 m, men strækningen viser sig at være på 220 m. 
Der skal således lægges 10 % oveni. Med udgangspunkt i VG´s overslag kommer vi op på ca. 1.2 
mio. kr. 



KB: Vi har et budget for projektet på godt 1.2 mio. kr. Hvor meget kan vi forvente der kommer 
oveni? 
JK: Vil gerne have en erfaren person ind der kan lave udbudsmateriale på baggrund af Erik Bierings 
materiale, herunder tage de rette forbehold. JK har ikke selv erfaring hermed. Vil undersøge hvem 
der kan lave en kontrakt med beskrivelse af betingelserne og selve arbejdet. Vil gerne selv være 
med til tilsyn undervejs sammen med den person der laver beskrivelsen. 
KB: Vil bede JK om at gå videre og finde den rette person. Honorar skal afklares. 
Beslutning om at iværksætte projektet efterår 2018, hvis lagets økonomi kan rumme det. 
JK: Prisen afhænger også af om vi kan få tilladelse til at køre ned på stranden fra Helenekilde. 
KB: Næste skridt er at sætte gang i processen 
JK: søger om tilladelse i Kystdirektoratet. 
KB: til beslutning: JK finder rådgiver. Tilbudsmateriale udarbejdes og sendes til bestyrelse til 
godkendelse. JK søger tilladelse i Kystdirektoratet. Projekt i udbud. Målet er at det hele ligger klar i 
foråret 2018. Skal kunne præsenteres på generalforsamlingen juli 2018. Efter generalforsamlingen 
får den valgte entreprenør besked om at starte forventeligt i efteråret 2018. 
 
Ad 6. 
JK: Gennemgik ideerne bag sandfodring 
KB: De tre kommuner og regionen er i gang med planlægning af sandfordringsprojekt på 
Nordkysten som en kombination af de faste anlæg og sandfordring med start i 2020. Vi får lov at 
beholde de faste anlæg. Det er uafklaret hvem der skal betale, men lodsejerne bliver bestemt 
involveret. 
 
Ad 5. 
EB: Har kontaktet en ang. hjemmeside, men ikke fået svar endnu. 
KB: Formålet er primært arkivering og at øge informationsniveauet til medlemmerne generelt.   
EB går videre. 
 
Ad 7. 
Næste møde hos KB søndag d. 8. april 2018 kl. 15.00. 
 
Ref.AW/20.11.17. 
 
 
 


